
PROTOKÓŁ NR 13-10/2007

    z posiedzenia
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska,
które odbyło się  23 sierpnia 2007r., w Nowym Ratuszu przy ul. Wały 

Jagiellońskie 1, w sali nr 003

Posiedzenie komisja rozpoczęła o godz. 13:00 w Nowym Ratuszu.

Obecność:
Posiedzenie  komisja  odbyła  w  6-osobowym  składzie,  wg  załączonej  listy 

obecności  –  załącznik  nr  1,  czyli  było  quorum  do  podejmowania  prawomocnych 
decyzji.

Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 
do protokołu. 

Jacek  W.  Teodorczyk  –  przewodniczący  komisji  powitał  wszystkich 
obecnych, następnie zaproponował następujący porządek obrad:

1. Rozpatrywanie i opiniowanie projektów uchwał:
1.1 W  sprawie  wystąpienia  do  Trybunału  Konstytucyjnego  z  wnioskiem  o 

stwierdzenie niezgodności przepisu ustawy z dnia 26 października 1982 roku o 
wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  z  Konstytucją 
Rzeczypospolitej Polskiej – druk nr 337

1.2 W sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2007 rok – druk nr 348

1.3  W  sprawie  zwiększenia  zryczałtowanej  kwoty  na  utrzymanie  dziecka  w 
placówkach rodzinnych funkcjonujących na terenie Miasta Gdańska – druk nr 328

1.4 Zmieniająca  uchwałę  Rady Miasta  Gdańska  w sprawie  przyjęcia  „Programu 
współpracy Miasta Gdańska z organizacjami pozarządowymi na rok 2007” – 
druk nr 293

1.5 W sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta Gdańska z organizacjami 
pozarządowymi na rok 2008” – druk nr 294

1.6 W sprawie  zatwierdzenia  regulaminu Rady Społecznej  Gdańskiego Centrum 
Profilaktyki Uzależnień od alkoholu Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – 
druk nr 295 

1.7 W sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla  uczniów zamieszkałych  na  terenie  Gminy  Miasta  Gdańsk”  – 
druk nr 299



1.8 W sprawie powołania Rady Społecznej Ośrodka Terapii Dzieci i Młodzieży z 
Rodzin Alkoholowych Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gdańsku – 
druk nr 334

1.9 W sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 
będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2007 roku – druk nr 336 

1.10W sprawie powołania Gdańskiej Rady Oświatowej – druk nr 338 

1.11 w sprawie ustalenia planu sieci szkół specjalnych na terenie Miasta Gdańska 
w roku szkolnym 2007/2008 – druk nr 342

1.12 w sprawie likwidacji  Izby Wytrzeźwień w Gdańsku i  przekazaniu zadania 
organizacji pożytku publicznego – druk nr 349

2 Informacja  z  realizacji  zadań  Miejskiej  Poradni  Terapii  Uzależnień  i 
Współuzależnień 

3 Informacja na temat stopnia zaawansowania działań w zakresie regulowania 
wierzytelności i zobowiązań Miasta po zlikwidowanych SP.ZOZ

4 Działania związane z wdrożeniem nowego okresu zasiłkowego 2007/2008
5 Przemoc – rozwiązania systemowe na terenie gminy

6 Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja

Za tak zaproponowanym porządkiem obrad głosowano jednogłośnie. 

PUNKT 1.1
Rozpatrywanie i opiniowanie projektu uchwały:
W sprawie wystąpienia do Trybunału Konstytucyjnego z wnioskiem o stwierdzenie 
niezgodności  przepisu ustawy z dnia  26 października  1982 roku o wychowaniu  w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi z Konstytucją Rzeczypospolitej Polskiej 
– druk nr 337

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM
Zreferował projekt uchwały. 

Pan Jacek W. Teodorczyk – przewodniczący komisji



Otworzył dyskusję. 

Pan Marcin K. Skwierawski – wiceprzewodniczący komisji
Jak wielka jest skala problemu, jak często zdarzało się, że przedsiębiorcy nie mogli 
otworzyć lokalu gastronomicznego?

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM
Mamy takie dane, to jest 11 punktów handlu alkoholem w sprzedaży detalicznej i 4 
punkty sprzedaży alkoholu w gastronomi. 

Pan Piotr Dzik – radny Miasta Gdańska
Uważam,  że  ten  zapis  w  ustawie  podważa  własność  prywatną  i  własność  miasta. 
Zapis, który mówi, że zarządca musi wystąpić do wspólnoty o zgodę powoduje, że 
spotykamy się ze złośliwością. Uważam, że powinno być to pod kontrolą Rady Miasta 
po zasięgnięciu wcześniejszej opinii policji czy w danym lokalu jest spokój i nie ma 
przeciwwskazań do wydania koncesji. Chodzi tutaj o zmianę jednego zapisu. 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM
Obecnie jest siedem warunków pozbawienia prawa do handlu alkoholem zapisanych w 
ustawie i tego nie zmieniamy. 

Pan Jacek W. Teodorczyk – przewodniczący komisji
Nie  chciałbym,  żeby  powstało  wrażenie,  zechcemy  pozbawić  wpływu  lokalnej 
ludności. 

Pan Piotr Dzik – radny Miasta Gdańska
Ale my nie pozbawiamy niczego lokalnej ludności. 

Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej UM
Wspólnota  może  narzuć  na  takiego  właściciela  lokalu  gastronomicznego  większą 
stawkę  eksploatacji  czy  kosztów zarządu.  Ale  to  jest  zupełnie  co  innego  niż  brak 
wyrażenia zgody na handel.

Pan Jacek W. Teodorczyk – przewodniczący komisji
Tutaj  rzeczywiście  należałoby  iść  w  kierunku  większych  uprawnień  Rady  Miasta. 
Proszę  tu  o  ustosunkowanie  się  w  tej  kwestii  pana  Piotra  Gierszewskiego  – 
Przewodniczącego Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.

Pan  Piotr  Gierszewski  –  radny  Miasta  Gdańska,  Przewodniczący  Miejskiej 
Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
Mamy  do  czynienia  z  większą  liberalizacją  wydawania  zezwolenia,  co  wcale  nie 
przekreśla  tych  uprawnień  wszystkich  właścicieli,  przy  ewentualnej  możliwości 
cofnięcia  potem  tejże  koncesji.  Ani  Komisja  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych  ani  Służby  Miejskie  nie  mają  takich  uprawnień.  Jest  bardzo  mała 
skuteczność  przy  zabieraniu  koncesji.  Ta  nowelizacja  daję  większą  możliwość  i 



ułatwienia restauratorom. Musimy się jeszcze zastanowić jak zaostrzyć przestrzeganie 
sprzedaży alkoholu. 

Pan Marcin K. Skwierawski – wiceprzewodniczący komisji
A czy  byłoby  możliwe  aby  te  koncesje  wydawać  na  okres  krótszy,  np.  na  okres 
próbny?

Pani Barbara Starkiewicz – kierownik Referatu Handlu w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej
Termin ważności  zezwoleń  również  wynika z  ustawy,  nie  krócej  niż  na  4 lata,  w 
przypadku  sprzedaży  detalicznej  nie  krócej  niż  2  lata.  W  Gdańsku  przyjmujemy 
minimalny okres 2 lata i 4 lata. Ustawa nie przewiduje przyznania koncesji na okres 
tymczasowy. 

Po krótkiej dyskusji, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Pana 
Dimitrisa  T.  Skurasa  –  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  oraz 
dyskusji,  jednogłośnie  3  głosami  za  -   pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały.  
OPINIA  Nr 11-8/51/42/07

PUNKT 1.2
Opiniowanie projektu uchwały:
W sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2007 
rok – druk nr 348
 
Pani  Maria  Wojnarowska  -  Kierownik  Referatu  Planowania  i  Analizy 
Budżetowej Wydziału Finansowego
Zreferowała projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 

Przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Panią  Marię 
Wojnarowską  -  Kierownika  Referatu  Planowania  i  Analizy  Budżetowej  Wydziału 
Finansowego  -   jednogłośnie  4   głosami  za  -   pozytywnie  zaopiniowała  projekt 
uchwały.  
OPINIA  Nr 11-8/43/34/07

PUNKT 1.3



Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zwiększenia zryczałtowanej kwoty na 
utrzymanie dziecka w placówkach rodzinnych funkcjonujących na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr 328

Pani Magdalena Szerszyńska – Kierownik Wydziału Pomocy Dziecku i Rodzinie 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej
Zreferowała projekt uchwały. 

Po krótkiej dyskusji przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Magdalenę 
Szerszyńską – Kierownika Wydziału Pomocy Dziecku i Rodzinie Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej -  jednogłośnie 4 głosami za -  pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
OPINIA  Nr 11-8/44/35/07

PUNKT 1.4
Opiniowanie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Rady  Miasta  Gdańska  w 
sprawie  przyjęcia  „Programu  współpracy  Miasta  Gdańska  z  organizacjami 
pozarządowymi na rok 2007” – druk nr 293

Pani Magdalena Skiba – Kierownik Referatu ds.  Współpracy z organizacjami 
pozarządowymi
Zreferowała projekt uchwały.

Nie było pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Panią 
Magdalenę  Skibę  –  Kierownika  Referatu  ds.  Współpracy  z  organizacjami 
pozarządowymi  -   jednogłośnie  3  głosami  za  -   pozytywnie  zaopiniowała 
projekt uchwały.  
OPINIA  Nr 11-8/45/36/07

PUNKT 1.5
Opiniowanie projektu uchwały  w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Miasta 
Gdańska z organizacjami pozarządowymi na rok 2008” – druk nr 294

Pani Magdalena Skiba – Kierownik Referatu ds.  Współpracy z organizacjami 
pozarządowymi
Zreferowała projekt uchwały.



Pan Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący Komisji
Otworzył dyskusję. 

Pan Marcin K. Skwierawski – Wiceprzewodniczący Komisji
Może  warto  by  było  wzorem  innych  miast  dodać  zapis,  że  Prezydent  Miasta  na 
wniosek organizacji może w drodze zarządzenia wydać inny zakres współpracy aniżeli 
dotychczasowy, żeby był bardziej elastyczny niż obecnie. 

 Pani Magdalena Skiba – Kierownik Referatu ds. Współpracy z organizacjami 
pozarządowymi
Uważam, ze to jest bardzo zasadna uwaga, która rzeczywiście pozwoliłaby uczynić ten 
program  bardziej  elastycznym.  Myśmy  nie  zmieniali  tego  programu  bardzo 
drastycznie  gdyż  jest  przewidziana  nowelizacja  ustawy  o  działalności  pożytku 
publicznego i  wolontariacie,  od stycznia przyszłego roku ma zacząć obowiązywać. 
Będzie  się  zmieniał  sposób  konstruowania  programów,  będzie  możliwość 
konstruowania programów wieloletnich. Od początku przyszłego roku chcielibyśmy 
wspólnie wypracować nowy program i zupełnie nowe zasady współpracy i przedłożyć 
to państwu do uchwalenia. 

Pani Katarzyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Lista  tych  zadań  musi  być  zgodna  z  listą  zadań  pożytku  publicznego 
wyszczególnionych w ustawie o pożytku publicznym i wolontariacie. Nie jesteśmy w 
stanie wymienić wszystkich zadań, które są w ustawie dlatego, że możemy zgodnie z 
prawem tylko wspierać zadanie, które są zadaniami naszymi jako samorządu. Więc 
możemy organizacjom zlecać nasze zadania a nie wspierać zadania, które nie należą 
do  naszego  katalogu.  Warto  jeszcze  uwzględnić  takie  uzupełnienie,  że  taki  duży 
konkurs, który będzie ogłaszany na jesieni przez WSS w sprawie pełnego katalogu nie 
wyczerpuje listy konkursów, w których dajemy środki publiczne na różnego zadania 
ze sfery pożytku publicznego. 

Następnie przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Magdalenę 
Skibę  –  Kierownika  Referatu  ds.  Współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  - 
jednogłośnie 4 głosami za -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
OPINIA  Nr 11-8/46/37/07

PUNKT 1.6
Opiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  regulaminu  Rady 
Społecznej  Gdańskiego  Centrum  Profilaktyki  Uzależnień  od  alkoholu  Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej – druk nr 295 

Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych
Zreferował projekt uchwały. 



Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Pana 
Jarosława Formelę – Kierownika Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych -  jednogłośnie 3 głosami za -  pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały
OPINIA  Nr 11-8/47/38/07

PUNKT 1.7
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej  o  charakterze  socjalnym dla  uczniów zamieszkałych  na  terenie  Gminy 
Miasta Gdańsk” – druk nr 299

Pani Katarzyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Zreferowała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja  po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień  złożonych przez Panią Katarzynę 
Hall  –  Zastępcę  Prezydenta  Miasta  Gdańska  -   jednogłośnie  4  głosami  za  - 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
OPINIA  Nr 11-8/48/39/07

PUNKT 1.8
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Ośrodka 
Terapii Dzieci i Młodzieży z Rodzin Alkoholowych Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Gdańsku – druk nr 334

Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Spraw 
Społecznych  
Zreferował projekt uchwały.

Nie było żadnych pytań, Komisja przystąpiła do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja  po wysłuchaniu informacji  i  wyjaśnień  złożonych przez Pana Jarosława 
Formelę  –  Kierownika  Referatu  Ekonomicznego  Wydziału  Spraw Społecznych   - 
jednogłośnie 3 głosami za -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
OPINIA  Nr 11-8/49/40/07

PUNKT 1.9



Opiniowanie  projektu uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie  określenia 
zadań,  na  które  przeznaczone  będą  środki  z  Państwowego  Funduszu  Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2007 roku – druk nr 336 

Pani Monika Wszeborowska – Kierownik Referatu ds. osób Niepełnosprawnych 
w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w Gdańsku
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Panią  Monikę 
Wszeborowską  –  Kierownika  Referatu  ds.  osób  Niepełnosprawnych  Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej -  jednogłośnie 3 głosami za -  pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
OPINIA  Nr 11-8/50/41/07

PUNKT 1.10
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Gdańskiej Rady Oświatowej – 
druk nr 338 z autopoprawką.

Pani Katarzyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Zreferowała projekt uchwały. 

Pan Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący Komisji
Otworzył dyskusję. 

Pani Anna Połetek – członek Komisji
Uważam, że powołanie Rady Oświatowej jest  równoznaczne z przyznaniem votum 
nieufności dla Komisji Edukacji RMG. A co w sytuacji, kiedy Rada Oświatowa będzie 
miała opinie sprzeczne z opiniami Komisji Edukacji?

Pani Katarzyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Komisja  Edukacji  ma  zadania  szersze  jeśli  chodzi  o  katalog  uchwał,  którymi  się 
zajmowała, natomiast to ciało ma charakter ekspercki, doradczy Rady Miasta.  Tym 
sposobem radni uzyskują fachowe doradztwo. Jest to na podstawie ustawy o systemie 
oświaty. Ustawodawca wiele lat temu wymyślił taką konstrukcję. Kompetencje Rady 
Oświatowej wynikają z ustawy. 

Pan Marcin Skwierawski – Wiceprzewodniczący Komisji
Jakie będą koszty utrzymania tejże Rady?

Pani Katarzyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska



Ta  Rada  nie  generuje  żadnych  kosztów.  Osoby,  które  będą  w  niej  uczestniczyły 
zostaną delegowane przez swoje macierzyste instytucje i robiłyby to w trakcie dnia 
pracy. To jest rodzaj pracy społecznej na rzecz edukacji.

Pan Marcin Skwierawski – Wiceprzewodniczący Komisji
A co na temat powołania Rady myślą inne instytucje oświatowe?  

Pani Katarzyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Mamy tutaj załączone odpowiedzi. I tak na przykład kuratorium oświaty dziękuje nam 
za zaproszenie do udziału w pracach Rady, popierając to przedsięwzięcie. Podobne 
pismo dostaliśmy także od Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej oraz od wielu innych 
instytucji m. in. od Uniwersytetu Gdańskiego czy Politechniki Gdańskiej.

Pan Jacek W. Teodorczyk – Przewodniczący Komisji
Jako  członek  Komisji  Edukacji  chcę  poinformować,  że  uchwała  ta  uzyskała 
negatywną opinię na wczorajszym posiedzeniu Komisji Edukacji. Jestem przeciwny 
powoływaniu Gdańskiej Rady Oświatowej ale nie ze względu na jej skład bo skład jest 
bardzo zacny, lecz  z innego względu. Otóż nie da się odrzucić wrażenia, że jest tu 
kwestionowana  praca  Komisji  Edukacji,  której  jestem  członkiem  i  uważam,  że 
jesteśmy kompetentni w swojej pracy. Dlatego nie widzę sensu w powoływaniu tej 
Rady,  tym bardziej,  że  zakres  działań  pokrywa  się  z  zakresem  Komisji  Edukacji. 
Powoływanie Gdańskiej Rady Oświatowej przy Radzie Miasta uważam za bezcelowe i 
dlatego będę głosował przeciwko.

Pani Katarzyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Proponujemy podjęcie  tej  uchwały  z  uwagi  na  zapisy  ustawy o  systemie  oświaty. 
Gdańska Rada daje możliwość szerszej konsultacji społecznej. Na podstawie ustawy 
nie  ma  możliwości  aby  Pan  Prezydent  powołał  taką  Radę  bo  nie  ma  takiej 
kompetencji. 

Pan Marcin K. Skwierawski – Wiceprzewodniczący Komisji
Pozwolę sobie nie zgodzić się z panem Przewodniczącym. Uważam, że Gdańska Rada 
Oświatowa  z  tak  zacnym  gronem  byłaby  bardzo  dobrym  dopełnieniem  Komisji 
Edukacji  i  przyniosłaby  dużą  korzyść  dla  Rady  Miasta.  Padały  tu  zarzuty,  że 
przyczyną  powołania  Gdańskiej  Rady  jest  niekompetencja  Komisji  Edukacji,  czy 
rzeczywiście taki jest zamysł? 

Pani Katarzyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska
Ja myślę, że zarówno Komisja Edukacji, jak i Rada Miasta jest ciałem autonomicznym 
i ja bym nie śmiała podważać ich niekompetencji. Natomiast uważam, że uczestnictwo 
w różnego rodzaju gremiach konsultacyjnych i dyskusyjnych jest bardzo  kształcącym 
doświadczeniem, dającym szersze spojrzenie. Opinie Gdańskiej Rady nie są w żaden 
sposób wiążące dla Rady Miasta,  mają  jedynie charakter  doradczy.  Udało nam się 
namówić do współpracy wspaniałe grono, co uważam za duży sukces. 



Pan Marcin K. Skwierawski – Wiceprzewodniczący Komisji
Ja osobiście nie widzę żadnych powodów aby głosować przeciwko tej Radzie. 

Nie było więcej głosów w dyskusji. Przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Panią 
Katarzynę  Hall  –  Zastępcę  Prezydenta  Miasta  Gdańska  oraz  dyskusji  - 
stosunkiem głosów: 2 za, 2 przeciw, 0 wstrzymujących się -    nie wydano opinii 
do powyższego projektu  
OPINIA  Nr 11-8/52/43/07

PUNKT 1.11
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci szkół specjalnych na 
terenie Miasta Gdańska w roku szkolnym 2007/2008 – druk nr 342

Pani Katarzyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Panią 
Katarzynę  Hall  –  Zastępcę  Prezydenta  Miasta  Gdańska  -   jednogłośnie  3 
głosami za -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
OPINIA  Nr 11-8/53/44/07

PUNKT 1.12
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Izby Wytrzeźwień w Gdańsku i 
przekazaniu zadania organizacji pożytku publicznego – druk nr 349

Pani Katarzyna Hall – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Zreferowała projekt uchwały. 

Nie było żadnych pytań, przystąpiono do głosowania. 

USTALENIA KOMISJI:
Komisja   po  wysłuchaniu  informacji  i  wyjaśnień   złożonych  przez  Panią 
Katarzynę  Hall  –  Zastępcę  Prezydenta  Miasta  Gdańska  -   jednogłośnie  3 
głosami za -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
OPINIA  Nr 11-8/54/45/07



 Punkt  2  posiedzenia: Informacja  z  realizacji  zadań Miejskiej  Poradni  Terapii 
Uzależnień  i  Współuzależnień   przełożono  na  kolejne  posiedzenie  Komisji. 
Przystąpiono do omawiania punktu 3. 

PUNKT 3
Informacja  na  temat  stopnia  zaawansowania  działań  w  zakresie  regulowania 
wierzytelności i zobowiązań Miasta po zlikwidowanych SP.ZOZ

Pani Janina Mańko – Kierownik Referatu Profilaktyki i  Promocji  Zdrowia w 
Wydziale Spraw Społecznych
Sprawa toczy się już wiele lat.  Na dzień dzisiejszy sytuacja jest taka, że ponieważ 
proces  upadłościowy nie  został  zakończony nie  jesteśmy w stanie  wyegzekwować 
zaległej kwoty, którą CEFARM powinien zwrócić Miastu. Wierzytelność ta została 
umieszczona na liście wierzytelności sporządzonej przez Syndyka masy upadłościowej 
PZF  „CEFARM”  w  kategorii  III.  Jesteśmy  cały  czas  w  trakcie  postępowania  i 
oczekujemy  informacji  kiedy  po  zaszeregowaniu  tychże  wierzytelności  do  kat.  III 
będzie możliwość sięgnięcia po nie. Drugą kwestią są byłe SP ZOZ nr 1, 2 i 3. Według 
informacji podanych przez pełnomocnika w 2003 roku wszystkie sprawy znajdowały 
się  na  etapie  zasądzenia  spłaty  zaległych zobowiązań.  W przypadku dwóch spraw 
wierzyciel za pośrednictwem Likwidatora SP ZOZ wystąpił do Sądu Rejonowego o 
nadanie klauzuli wykonalności nakazu zapłaty i to zostało zapłacone, natomiast reszta 
spraw  się  toczy.  Następna  jest  sprawa  zadłużenia  byłych  pracowników 
zlikwidowanego  SP  ZOZ  nr  1  z  tytułu  pożyczki  mieszkaniowej  udzielonej  przez 
Zakładowy Fundusz Mieszkaniowy. Na początku lista dłużników wynosiła 97 osób, w 
2006 roku lista dłużników zmalała do 25 osób. Do 11.08.2006 r. spłaciły zadłużenia 
całkowicie jeszcze 3 osoby. 5 osób złożyło wnioski o umorzenie, jednak ze względu 
na niewystarczającą dokumentację nie wszczęto procedury umarzającej. W roku 2006 
zarządzeniem Prezydenta Miasta umorzone zostało z urzędu jedno zadłużenie. 

PUNKT 4     
 Działania związane z wdrożeniem nowego okresu zasiłkowego 2007/2008

Pani  Edyta  Zaleszczak  –  Dyks  –  Kierownik  Wydziału  Świadczeń  Rodzinnych 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gdańsku
Chciałabym porównać ten okres zasiłkowy z okresem zasiłkowym na lata 2005-2006. 
Zauważa się tendencję zwyżkową co do korzystania rodzin ze świadczeń rodzinnych. 
Spowodowane  to  jest  tym,  że  od  1  września  2006  roku  MOPS  jest  jedynym 
realizatorem  świadczeń  rodzinnych.  Trochę  inaczej  kształtuje  się  sytuacja  zaliczki 
alimentacyjnej.  Już  w  trwającym  okresie  zasiłkowym  2006/2007  widzimy,  że 
wykonanie   tych  zaliczek  jest  mniejsze  a  uwarunkowane  to  jest  tym,  że  jest 
skuteczniejsza  egzekucja  komornicza.  To  dyskwalifikuje  naszych  uprawnionych 
zarówno w kwestii kwartalnego przeliczenia uprawnień do zaliczki alimentacyjnej jak 
i jeszcze do 6 lipca było przyjęcie źródła dochodów z tytułu zasądzonych świadczeń 
alimentacyjnych  przez  sąd.  Już  ustawodawca  od  6  lipca  wyeliminował  z  ustawy 



zarówno  z  przybycie  źródła  dochodów  jak  i  z  ubycia  źródła  dochodów  kwestie 
otrzymanych  a  zasądzonych  przez  sąd  świadczeń  alimentacyjnych.  W  większości 
prowadziliśmy  postępowanie  w  kwestii  nienależnie  pobranych  świadczeń  co  do 
zaliczki  alimentacyjnej.  Szacuje  się,  że  będzie  mniej  wniosków gdyż klienci  coraz 
częściej  wyjeżdżają  do  pracy  w krajach  Unii  Europejskiej  co  podlega  koordynacji 
systemów  zabezpieczenia  społecznego  i  dyskwalifikuje  ich  do  ubiegania  się  o 
świadczenia rodzinne czy w trakcie wykonywania decyzji tracą swoje uprawnienia. W 
2006  roku  Rozporządzenie  Rady  Ministrów  dalej  podtrzymuje  ten  sam  próg 
dochodowy a więc na rodzinę 504 zł bądź 583 w przypadku gdy członkiem rodziny 
jest osoba niepełnosprawna.  O ile zmieniła się wysokość zasiłków rodzinnych o tyle 
próg dochodowy pozostał ten sam. Jeśli chodzi o przyjmowanie wniosku zasiłkowego 
to dysponujemy dwiema salami do przyjmowania wniosków, jest tam 17 stanowisk 
połączonych  w sieć komputerową, żeby udzielić klientowi jak najwięcej informacji 
już na samym wstępie, na etapie składania wniosków. Przyjmujemy od poniedziałku 
do piątku, w środę mamy wydłużony czas przyjmowania klientów. Jest projekt jeśli 
chodzi o nasze nowe zadanie,  a więc o wprowadzenie świadczenia z tytułu ciąży i 
połogu.  Na  razie  jest  to  sprawa  nie  zamknięta,  w tej   nowelizacji  do  ustawy jest 
jeszcze kwestia  przeniesienia  inauguracji  kolejnego okresu zasiłkowego na miesiąc 
październik. Teraz rozpoczynamy od września, i już teraz muszą być wydane decyzje. 

Nie  było  głosów  w  dyskusji,  przystąpiono  do  omawiania  kolejnego  punktu 
posiedzenia. 

PUNKT 5 
Przemoc – rozwiązania systemowe na terenie gminy

Pan  Jarosław  Banaszewski  –  Kierownik  Wydziału  Integracji  i  Organizacji 
Pomocy Środowiskowej
Ofiarami  przemocy  są  przeważnie  kobiety  i  dzieci,  dotarcie  do  osób 
niepełnosprawnych i zdiagnozowanie tego problemu wśród tych osób jest trudniejsze. 
Jeżeli   chodzi  o  system to  musi  przede  wszystkim  zakładać  przepływ informacji, 
lepsze  zdiagnozowanie  problemu,  zaangażowanie  specjalistów  z  różnych  dziedzin, 
działanie edukacyjne, zmniejszenie poczucia bezkarności sprawców. Przeprowadzone 
badania  wskazują,  że  6  %  mieszkańców  Gdańska  doświadczyło  różnych  form 
przemocy, z tego niestety tylko 3 % próbowało cos z tym robić. Jeśli  chodzi o system 
to w systemie działa porozumienie między Miejski Ośrodkiem Pomocy Społecznej 
zawarte  z  Policją.  To  jest  dokument,  który  określa  zasady  działania  tych  dwóch 
instytucji  w zakresie  przeciwdziałania  przemocy.  Ta „ Niebieska Karta”  daje nam, 
pracownikom  rozeznanie  w  problemie  przemocy.  Następnie,  procedura  pomocy 
dziecku  krzywdzonemu,  modelowe  rozwiązanie  w  jaki  sposób  przeciwdziałać 
przemocy.  Prowadzimy  również   t.  zw.  „Niebieską  Linię”,  gdzie  ofiara  przemocy 
może otrzymać wszelkie informacje dotyczące pomocy. 

PUNKT 6
 Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja



Na prośbę pana Jarosława Iwaszkiewicza – Przewodniczącego Miejskiego Ośrodka ds. 
Orzekania o Niepełnosprawności członkowie Komisji głosowali nad wnioskiem:
o wystąpienie  do Marszałka Województwa Pomorskiego o przekazanie  przez 
Specjalistyczną  Przychodnię  Rehabilitacyjną  przy  ul.  Dyrekcyjnej  5,  20  m² 
pomieszczenia  garażowego  znajdującego  się  na  poziomie   -1, 
wykorzystywanego wyłącznie  jako magazyn zniszczonych i  zużytych mebli  i 
sprzętów. 
Za tak sformułowanym wnioskiem głosowano jednogłośnie. 
WNIOSEK NR 12-9/12/07

Następnie Przewodniczący Komisji zapoznał członków z korespondencją.

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący
Komisji Spraw Społecznych

i Ochrony Zdrowia

Jacek W. Teodorczyk

Protokołowała:
Monika Konwerska


